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Protokół nr XIX / 2016 
  

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  17 marca 2016r.  
 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 
Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, 
kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 
zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.03 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk. 
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 
b) zatwierdzenie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 29 stycznia 2016r.  

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 29 stycznia  2016r. oraz z 
działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych. 
4. Ocena pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania obiektów 

sportowych – przedstawienie stanowisk Komisji : 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

5. Ocena stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy – przedstawienie 
stanowisk Komisji : 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
6. Ocena wykonania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – przedstawienie stanowisk 

Komisji : 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Pinczyn na lata 2016-
2023 -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Borzechowo, Wirty, 

Jeziornik na lata 2016-2023. -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Semlin  na lata 2015-

2027. -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2016  w 

tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 
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dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 
nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. -  
poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie  zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, opiekuńczych, wychowawczych osobom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, przedszkolach, ustalenia tygodniowego 
obowiązkowego  wymiaru godzin zajęć dla logopedy, pedagoga, psychologa i nauczyciela 
wspomagającego oraz warunków i trybu obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin dla nauczycieli zatrudnionych w pełnym wymiarze godzin. -  poprzedzone stanowiskami 
Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 

2017 funduszu sołeckiego. -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. -  poprzedzone stanowiskami 

Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027. -  

poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyposażenia Zakładu Komunalnego Gminy Zblewo w składniki 

majątkowe.  -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryfy  dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Zblewo.  -  poprzedzone stanowiskami 
Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo. -  poprzedzone stanowiskami 
Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
18. Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu wsi Radziejewo uchwalonego uchwałą nr 
XXXII/295/09  Rady Gminy Zblewo z dnia 16 października 2009r. -  poprzedzone stanowiskami 
Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia jednostki organizacyjnej właściwej do realizacji 

zadań z zakresu świadczenia wychowawczego. -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie gminy Zblewo o pozwolenie na 
budowę inwestycji:  „Budowa domu opieki dla osób starszych – zakładu pielęgnacyjno – 
opiekuńczego  na terenie działki nr 215 w miejscowości Borzechowo. -  poprzedzone 
stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. -  

poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. -  poprzedzone 

stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie  upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 

dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na 
realizację inwestycji pn. „Przebudowa ul. Gajowej w miejscowości Pinczyn w Gminie Zblewo – 
droga publiczna nr 210003G”. -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
24. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia 

partnerstwa z Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji  projektu pn. „Przebudowa ul. 
Gajowej w miejscowości Pinczyn w Gminie Zblewo – droga publiczna nr 210003G” w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. -  poprzedzone stanowiskami 
Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
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25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia 
partnerstwa z Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji projektu pn. „Rozbudowa pasa 
drogowego drogi powiatowej nr 2704G łączącej miejscowości Borzechowo i Wirty w zakresie 
ciągu pieszo-rowerowego, zatok autobusowych i przejść dla pieszych” w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
26. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 

dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na 
realizację inwestycji pn. „Przebudowa pasa drogowego drogi gminnej publicznej Nr 210019G w 
miejscowości Pinczyn i Semlin”. -  poprzedzone stanowiskami Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia 

partnerstwa z Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji  projektu pn. „Przebudowa pasa 
drogowego drogi gminnej publicznej Nr 210019G w miejscowości Pinczyn i Semlin” w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. -  poprzedzone stanowiskami 
Komisji :  
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w formie przetargu 

nieograniczonego. 
29. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
30. Wolne wnioski i zakończenie.  

 
 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył  XIX sesję Rady Gminy Zblewo.  
Powitał Panie i Panów Radnych, Pana Wójta, Pana Sekretarza,  Panią Skarbnik,  Radnego Rady 
Powiatu p.R.Gumińskiego,  dyrektorów szkół i placówek oświatowych, kierownika Zakładu 
Komunalnego, Kierownika GOPS, Panią Dyrektor  GOK, Panią  Kierownik  biblioteki, kierowników 
jednostek gminy Zblewo, sołtysów, pracowników Urzędu, aktywistów społecznych i media. 
Stwierdził, że  obecnych jest 14 Radnych, więc sesja jest  prawomocna do podejmowania uchwał. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni porządek sesji otrzymali i zaproponował 
rozszerzenie porządku o punkt dotyczący rozpatrzenia petycji p.Langowskich w punkcie zatwierdzenia 
planu odnowy miejscowości Borzechowo. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek pana Wójta   o wykreślenie z porządku sesji 
punktów dotyczących podjęcia uchwał   w sprawie: 

1) określenia jednostki  obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków 
powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi wskazanych w uchwale 
jednostek organizacyjnych Gminy Zblewo ( punkt 12)  

2) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – obręb Zblewo – część działki nr 
410/9 

oraz o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego  podjęcia uchwały  w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości w formie przetargu nieograniczonego.  
Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Za przyjęciem  porządku  sesji  w wersji przedstawionej Radnym wraz z zaproponowanymi zmianami 
przez Przewodniczącego Rady Gminy i  Wójta Gminy głosowali wszyscy Radni.  
Za przyjęciem protokołu z sesji dobytej dnia 29 stycznia  2016r. głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.2 
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 29 stycznia  2016r. oraz z 
działalności w okresie międzysesyjnym. 
Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Informację Radni otrzymali, a Wójt Gminy przedstawił tylko najważniejsze sprawy, które miały miejsce 
w ostatnim czasie.  
Do przestawianej informacji Radni nie zgłosili uwag. 
Adwokat Adam Gautier poinformował, że w okresie międzysesyjnym jeszcze pojawiła się informacja o  
umorzeniu postępowania prowadzonego  wobec pani Sylwii Peka, poprzedniego Sekretarza Gminy. 
To postępowanie toczyło się z uwagi na konieczność wyjaśnienia  rozbieżności, które pojawiły  się w 
oświadczeniu majątkowym. Niemiej jednak Prokuratura doszła do przekonania, że nie  wyczerpano  
znamion czynu zabronionego  i w konsekwencji postępowanie umorzono.   
Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, że odbył się Powiatowy Turniej Kół  Gospodyń Wiejskich. 
Naszą gminę  reprezentowało KGW Bytonia, które powstało rok temu i przez ten czas bardzo się 
rozwinęło dzięki pomocy Pana sołtysa. Na 10 kół biorących udział w turnieju nasze koło bardzo 
pięknie się zaprezentowało i otrzymało następujące nagrody:  
 

1) Nagroda Wójta Gminy Zblewo – 500zł dla KGW Bytonia za udział w Powiatowym Turnieju Kół 
Gospodyń Wiejskich w Jabłowie 12.03.2016r. 

2) Dyplom dla KGW Bytonia za zaangażowanie i oryginalność pomysłów scenicznych w XII 
Powiatowym Turnieju Kół Gospodyń Wiejskich – Jabłowo 2016r.  

 
W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo p.Sylwii Peka informujące o umorzeniu 
wobec niej dochodzenia. Pismo w załączeniu do niniejszego protokołu.   
 
Ad.3 
Interpelacje i wnioski Radnych. 
Radny p.M.Miksza podziękował w imieniu mieszkańców Panu Wójtowi i Radzie Gminy  za 
dokończenie  chodników, które są bardzo piękną wizytówką miejscowości.  
Radny p. M.Kubik zgłosił wniosek o zamontowanie skrzynki energetycznej na „ Orliku”  w Pinczynie. 
Wójt Gminy poinformował, że decyzja w tej sprawie została już podjęta i będzie  to wykonane. 
Radny p.M. Drawski w imieniu mieszkańców ul. Kościerskiej  podziękował za remont chodnika przy 
ul.Kościerskiej i wjazdów, bo teraz jest tak jak to powinno być, czego się nie udało zrobić przez 
poprzednich kilka kadencji.  
Radny p.S. Fojut poinformował, że  będąc dzisiaj na targowisko mieszkaniec naszej gminy pyta się go, 
dlaczego wymieniane są te krawężniki koło poczty i ile to kosztuje?  Następnie Radny powiedział, że 
mieszkaniec mojego sołectwa się pyta, czy z każdą sprawą trzeba przyjść do Wójta, chodzi o 
równanie dróg?  Był u pracownika i pracownik niby obiecał że będzie zrobione, a dwa tygodnie  nic, 
przyszedł  do Wójta i praktycznie  od ręki  zrobione i się pyta, czy pracownicy mają na to jakiś wpływ, 
czy nie?  On  dziękuje, że sprawa została załatwiona,  ale jak był u pracownika to nie.  
Wójt Gminy podziękował za taki miły oddźwięk mieszkańców, że  chcą przychodzić do wójta, bardzo 
się z tego cieszę, bo Urząd jest przyjazny, otwarty dla mieszkańców. Ja jestem w roli usługowej dla 
mieszkańców. Oczywiście pieczę nad Urzędem ma Wójt i w sprawach np. w finansowych zwracają się 
do mnie pracownicy. Ale jest pewna gama możliwości pracowników, to nie jest tak,  że ze wszystkim 
koniecznie trzeba przyjść do Wójta.  Jeśli taki klient przyjdzie ja tą sprawę staram się załatwić do ręki. 
Odnośnie krawężników, to te krawężniki były już zaplanowane w ubiegłym roku łącznie z tą wymianą 
tej kostki.  Te krawężniki są już z zużyte  i nie pasują do tej koncepcji z drugiej strony. Te krawężniki 
zostaną wykorzystane, są na terenie sołectwa i będą wykorzystane.  Koszt jeszcze nie jest do końca 
określony, ale myślę że około 10 tys.zł.  
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Radny p.J. Czubek  poprosił aby pamiętać  o tej skrzynce prądowej  przy  małym boisku.  Następnie  
w imieniu mieszkańców i wszystkich sporowców, głównie piłkarzy podziękował Panu  Wójtowi za to że 
został zrealizowany, co prawda długo to trwało, zostało  poszerzone boisko i przy okazji został zaraz 
zrównany teren. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi i firmie wykonawczej za profesjonalne 
załatanie dziur na ul. Sportowej. 
 
Ad.4 
Ocena pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania obiektów 
sportowych. 
Informacje na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za pozytywną oceną pracy Gminnego Ośrodka Kultury, bibliotek, działu promocji i wykorzystania 
obiektów sportowych głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.5 
Ocena stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy. 
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie pozytywnie ocenili stan infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie 
gminy. 
 
Ad.6 
Ocena wykonania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie pozytywnie ocenili wykonywanie zadań przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej. 
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Pinczyn na lata 2016-2023. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIX/113/16  w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Pinczyn na lata 2016-
2023 w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Ad.8  
Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Borzechowo, Wirty, Jeziornik 
na lata 2016-2023.   
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Państwo Radni rozszerzyli porządek obrad przy 
procedowaniu tej uchwały o rozpatrzenie petycji Państwa Langowskich. Petycja była omawiana na 
wszystkich komisjach. Dwie komisje ustosunkowały się do tego, na jednej było tylko zasygnalizowane, 
że taki punkt na sesji może mieć  miejsce. W związku z tym jest projekt uchwały. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radny p.J.Czubek poinformował, że dziwi się bardzo tej petycji, gdyż odbyło się zebranie wiejskie w 
tej sprawie zaopiniowania projektu i  dziwie się, bo była p.Langowska z K2 i nikt nie powiedział słowa 
sprzeciwu. Naprawdę mnie to dziwi, że taka petycja tutaj jest.  Chcę podziękować Panu Wójtowi za 
przychylność,  bo głównie  się rozchodzi o świetlicę, która ma powstać  w Borzechowie. Praktycznie w 
dużo  mniejszych  miejscowościach niż  Borzechowo te świetlice powstały, tylko nie ma świetlic w 
Borzechowie. Borzechowo jest praktycznie czwartą miejscowością co do wielkości w naszej gminie. 
Dziwię  się też bardzo za pogłoski, że tam będą się odbywały jakieś imprezy, że sala jest o 
powierzchni 400m2, jak jeszcze praktycznie nie ma  żadnego projektu, tylko tu oczywiście 
rozmawiamy, negocjujemy, a już są jakieś odgłosy. Świetlica ma służyć nie tylko mieszkańcom wsi 
Borzechowo, ale  także i sportowcom. Tak jak tutaj rozmawialiśmy wstępnie, w tej świetlicy mają 
powstać: szatnia dla piłkarzy, dla sędziów, muszą być jakieś sanitariaty, prysznice. 1/3 powierzchni 
odchodzi właśnie na te pomieszczenia  dla piłkarzy. Dlatego się dziwię, że się mówi  o 400m.  
Wstępnie ten projekt, który ja pokazywałem, byli obecni Panowie z biura projektowego  i oni 
powiedzieli, że na tych dwóch salach może się pomieścić około 40 osób. Nie mówimy tutaj o jakiejś 
konkurencji czy tak dalej, bo to jest naprawdę dziwne.  Dziękuję jeszcze raz za przychylność Pana 
Wójta, że takie coś ma powstać w Borzechowie, bo naprawdę warto zainwestować w coś dla 
społeczności Borzechowa.  
Za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji p.Langowskich głosowało 13 Radnych i 1 Radny 
wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XIX/114/16 w sprawie rozpatrzenia petycji państwa Katarzyny i Krzysztofa Langowskich z 
dnia 28.01.2016r. w sprawie zmian do planu odnowy miejscowości Borzechowo na lata 2016-2023 w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za pojęciem uchwały  w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Borzechowo, Wirty, 
Jeziornik na lata 2016-2023 głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIX/115/16 w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Borzechowo, Wirty, 
Jeziornik na lata 2016-2023 w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Semlin  na lata 2015-2027.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIX/116/16 w sprawie  zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Semlin  na lata 2015-
2027 w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2016  w tym 
określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 
oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/117/16 w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2016  w 
tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 
oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie  zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, opiekuńczych, wychowawczych osobom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkołach, przedszkolach, ustalenia tygodniowego obowiązkowego  wymiaru 
godzin zajęć dla logopedy, pedagoga, psychologa i nauczyciela wspomagającego oraz warunków i 
trybu obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli zatrudnionych w pełnym 
wymiarze godzin. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwala Nr XIX/118/16 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, opiekuńczych, wychowawczych osobom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkołach, przedszkolach, ustalenia tygodniowego obowiązkowego  wymiaru 
godzin zajęć dla logopedy, pedagoga, psychologa i nauczyciela wspomagającego oraz warunków i 
trybu obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli zatrudnionych w pełnym 
wymiarze godzin w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.12 
Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2017 
funduszu sołeckiego. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/119/16 w sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 
2017 funduszu sołeckiego w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Ad.13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Wójt Gminy zgłosił autopoprawkę do projektu budżetu, aby 80.000zł z działu inwestycji przeznaczyć 
na remont remizy OSP w Zblewie przed uroczystością w związku z  jubileuszem  125 –lecia OSP w 
Zblewie. 
Za podjęciem uchwały w  wersji dostarczonej Radnym wraz z autopoprawką Pana Wójta głosowali 
wszyscy Radni.  
Uchwała Nr XIX/120/16 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. w załączeniu do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIX/121/16 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027 w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.15 
Podjęcie uchwały w sprawie wyposażenia Zakładu Komunalnego Gminy Zblewo w składniki 
majątkowe. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/122/16 w sprawie wyposażenia Zakładu Komunalnego Gminy Zblewo w składniki 
majątkowe w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.16 
Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryfy  dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie gminy Zblewo. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady  Gminy poinformował wszystkich zebranych, że żadnych podwyżek cen nie 
będzie. Taka uchwała jest podejmowana co roku i już trzykrotnie ceny nie wzrastają.  
Za podjęciem w/w uchwały głosowali wszyscy Radni. 



 

10 
 

Uchwała Nr XIX/123/16  w sprawie  zatwierdzenia taryfy  dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.17 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na sesję  został zaproszony Pan, który zajmuje się 
bezdomnymi psami, ale widocznie nie mógł przyjechać. Była wizytacja przedstawicieli gminy Zblewo w 
schronisku w Kościerzynie. 
Radny p.S. Fojut potwierdził, że wspólnie z p.Bogdanem i p.Ritą  był w schronisku i jest pozytywnie 
zaskoczony. Schronisko wygląda bardzo dobrze i chciałby, aby wszystkie pieski miały tak w domu. 
Jest godne polecenia. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIX/124/16 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.18 
Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu wsi Radziejewo uchwalonego uchwałą nr XXXII/295/09  Rady Gminy 
Zblewo z dnia 16 października 2009r. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/125/16 o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu wsi Radziejewo uchwalonego uchwałą nr XXXII/295/09  
Rady Gminy Zblewo z dnia 16 października 2009r. w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.19 
Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia jednostki organizacyjnej właściwej do realizacji zadań z 
zakresu świadczenia wychowawczego. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/126/16 w sprawie wyznaczenia jednostki organizacyjnej właściwej do realizacji zadań 
z zakresu świadczenia wychowawczego w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.20 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie gminy Zblewo o pozwolenie na budowę 
inwestycji:  „Budowa domu opieki dla osób starszych – zakładu pielęgnacyjno – opiekuńczego  na 
terenie działki nr 215 w miejscowości Borzechowo.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
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Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych i 3 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XIX/127/16 w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie gminy Zblewo o pozwolenie na 
budowę inwestycji:  „Budowa domu opieki dla osób starszych – zakładu pielęgnacyjno – opiekuńczego  
na terenie działki nr 215 w miejscowości Borzechowo w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.21 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.R.Gollus wyjaśniła, że  firma Polkomtel  dzierżawi grunty i prosi o przedłużenie umowy.   
Radny p.S. Fojut zapytał, czy gmina otrzymuje coś za to? 
p.R.Gollus odpowiedzialna, że gmina otrzymuje co roku dzierżawę w wysokości około 20.000zł.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  
Uchwała Nr XIX/128/16  w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w załączeniu 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad.22  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.J.Czubek poprosił o wyjaśnienie projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, ze mamy nabyć grunt pod chodnik do Pinczyna, od 
granicy dotychczasowego chodnika.  
p.R.Gollus  dodała, że chodzi o działki pod chodnik  Zblewo – Pinczyn, dalsza część. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIX/129/16   w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad.23  
Podjęcie uchwały w sprawie  upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 
dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na realizację 
inwestycji pn. „Przebudowa ul. Gajowej w miejscowości Pinczyn w Gminie Zblewo – droga publiczna 
nr 210003G”.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/130/16 w sprawie  upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 
dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na realizację 
inwestycji pn. „Przebudowa ul. Gajowej w miejscowości Pinczyn w Gminie Zblewo – droga publiczna 
nr 210003G” w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.24 
Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia partnerstwa z 
Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji  projektu pn. „Przebudowa ul. Gajowej w miejscowości 
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Pinczyn w Gminie Zblewo – droga publiczna nr 210003G” w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/131/16 w sprawie  wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia 
partnerstwa z Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji  projektu pn. „Przebudowa ul. Gajowej w 
miejscowości Pinczyn w Gminie Zblewo – droga publiczna nr 210003G” w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.25 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia partnerstwa z 
Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji projektu pn. „Rozbudowa pasa drogowego drogi 
powiatowej nr 2704G łączącej miejscowości Borzechowo i Wirty w zakresie ciągu pieszo-rowerowego, 
zatok autobusowych i przejść dla pieszych” w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020. 
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/132/16 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia 
partnerstwa z Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji projektu pn. „Rozbudowa pasa drogowego 
drogi powiatowej nr 2704G łączącej miejscowości Borzechowo i Wirty w zakresie ciągu pieszo-
rowerowego, zatok autobusowych i przejść dla pieszych” w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020 w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.26 
Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 
dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na realizację 
inwestycji pn. „Przebudowa pasa drogowego drogi gminnej publicznej Nr 210019G w miejscowości 
Pinczyn i Semlin”.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/133/16 w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 
dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na realizację 
inwestycji pn. „Przebudowa pasa drogowego drogi gminnej publicznej Nr 210019G w miejscowości 
Pinczyn i Semlin” w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.27 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia partnerstwa z 
Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji  projektu pn. „Przebudowa pasa drogowego drogi 
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gminnej publicznej Nr 210019G w miejscowości Pinczyn i Semlin” w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.  
Stanowisko Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Rady p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p. J.Czubek  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XIX/134/16 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Zblewo do zawarcia 
partnerstwa z Powiatem Starogardzkim w sprawie realizacji  projektu pn. „Przebudowa pasa 
drogowego drogi gminnej publicznej Nr 210019G w miejscowości Pinczyn i Semlin” w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.28 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w formie przetargu 
nieograniczonego. 
Wójt Gminy przeprosił Radnych, że ta uchwała została wprowadzona w ostatniej chwili, ale temat nagli 
i poprosił o wyjaśnienie Pana mecenasa.  
Adwokat  Adam Gautier poinformował, że Naczelny Sąd  Administracyjny  w sprawie p.Miętkich 
wyznaczył rozprawę na dzień 4 maja 2016r. i z tym się wiąże bardzo wiele skutków i konsekwencji dla 
gminy.  Chodzi o plac 700-lecia, do którego  zasadniczo była wypracowana ugoda i gmina miała 
zapłacić 300.000zł p.Miętkim za to, aby zrzekli się prawa do przekazania na ich rzecz tejże 
nieruchomości. Ostatecznie do ugody nie doszło z uwagi na fakt, iż pełnomocnik żądał coraz to 
wyższych kwot nawet 400-500 tys. zł na co gmina zgody wyrazić nie mogła.  W konsekwencji z uwagi 
na fakt iż prawdopodobnie, oceniam mniej więcej na 99% szanse, iż Naczelny Sąd Administracyjny 
utrzyma w mocy wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, a to z kolei będzie się wiązało dla 
gminy z obowiązkiem zwrotu na rzecz państwa Miętkich placu 700-lecia, po wpłacie kwoty bodajże 
trzydziestu kilku tysięcy zł.  Po wpłacie tej kwoty Oni nabywają własność i w konsekwencji  mogą 
sobie ogrodzić ten plac 700-lecia i robić tam to co chcą. Żeby uratować ten plac przed tego typu 
działaniami zasadniczo poza wywłaszczeniem, bo też wywłaszczenie braliśmy pod uwagę, ale to jest 
procedura bardzo czasochłonna i przy zaskarżeniu decyzji może się okazać, że na kilka lat władztwo 
nad tym placem zostanie utracone przez gminę. W konsekwencji, aby móc zachować ten plac w 
stanie nienaruszonym została podjęta decyzja  o tym, żeby niezwłocznie sprzedać ten plac, stąd też 
ten przetarg z tego względu, że jeżeli plac zostanie zbyty, tak naprawdę, to całe postępowanie, które 
się toczy od kilkunastu lat  obecnie przed Naczelnym Sądem Administracyjnym stanie się 
bezprzedmiotowe. Już taka podobna sprawa była, udało mi się znaleźć wyrok NSA mówiący o tym, że  
w tego typu przypadkach postępowanie jest bezprzedmiotowe, bo nie można żądać od gminy, aby 
przeniosła z powrotem własności nieruchomości w sytuacji, kiedy już to prawo własności gminie  nie 
przysługuje. Z tych też względów zamiast uzyskiwać około 30 tys. od panów Miętkich, w zamian za 
ten plac możemy uzyskać cenę rynkową. Dodatkowo Gmina może też z tym podmiotem zawrzeć 
umowę dzierżawy żeby móc dalej tam prowadzić targowisko. Jest to zasadniczo jedyny sposób, który 
przyszedł nam tutaj do głowy po długich debatach, aby ten plac 700-lecia ocalić.  Stąd też projekt 
uchwały tejże treści, bo  nie można przeprowadzić przetargu  nieograniczonego bez zgody Rady. Jeśli 
chodzi o nagłe wprowadzenie do porządku obrad, to wynika to  z tego, że w ciągu ostatniego tygodnia  
dowiedzieliśmy  się o tym. 
Radny p.K.Surówka  zapytał, czy my z tego tytułu nie będziemy mieli jako gmina później problemu, że 
uciekamy przed czymś? 
Adwokat  Adam Gautier odczytał wyrok NSA, którym się kierowano przy podejmowaniu tej decyzji. W 
tej sprawie, która była przedmiotem rozstrzygnięcia NSA również doszło do sprzedaży nieruchomości 
bez zawiadomienia właściciela na rzecz którego należało ją przenieść. Tu NSA  podkreślił,  „ że nie 
jest dopuszczalne wydanie decyzji nakazującej zwrot nieruchomości, która nie jest już we władaniu 
Skarbu Państwa czy też jednostki samorządu terytorialnego. Choć samo roszczenie ma charakter 
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cywilnoprawny, jego realizacja następuje w drodze postępowania administracyjnego. Ponieważ 
ostateczna decyzja powoduje przejście prawa własności na poprzedniego właściciela, owo 
postępowanie może toczyć się jedynie wtedy, gdy stan prawny nieruchomości nie budzi żadnych 
wątpliwości. Co więcej, brak tytułu prawnego podmiotu publicznoprawnego do nieruchomości jest 
tożsamy z brakiem możliwości orzeczenia o zwrocie z uwagi na niewykonalność takiej decyzji. W 
związku z powyższym pominięcie przesłanki władania przez Skarb Państwa lub jednostkę samorządu 
terytorialnego nieruchomością w art. 136 u.g.n. nie ma żadnego znaczenia prawnego”. Stąd to jest 
jedyna możliwość, aby wyjść obronną ręką z tego. Natomiast w trybie roszczeń odszkodowawczych 
myśmy badali tą sytuację, oczywiście istnieje ryzyko, że panowie Miętcy wystąpią z takimi 
roszczeniami, niemniej jednak to nie jest tak, że mamy tylko przenieść na ich rzecz z powrotem prawo 
własności. My mamy przenieść na ich rzecz prawo własności z powrotem, a Oni mają  za to zapłacić 
36.000zł, co ma stanowić zwaloryzowaną kwotę, którą p.Ingrid Miętki  dostała  kilkadziesiąt lat temu.  
Dlatego ta kwota jest tak niska, ta kwota nie oddaje obecnej  wartości tej  nieruchomości, ale stanowi 
tylko waloryzację tej kwoty, którą wypłacono wówczas.  Tak naprawdę na chwilę obecną musielibyśmy  
oddać ten plac za 36.000zł.  Jak dokonamy zbycia to mamy dokładnie  ten sam przypadek, co w 
sprawie, którą otrzymałem. Natomiast co się tyczy ewentualnych  roszczeń od utraconych korzyści, o 
których p.Sikora bardzo szeroko się wypowiadała, to chciałbym wskazać, że jakkolwiek gmina osiąga 
korzyści z prowadzanego targowiska, to panowie  Miętcy nie byli uprawnieni do prowadzenia tego 
targowiska i w konsekwencji nie można by było ich utraconych korzyści liczyć w ten sposób. Jeżeli już 
to mogliby liczyć na korzyści np. z najmu tego placu, ale tutaj liczy się moment, kiedy byliby 
wprowadzeni we własność. To  jest taka jedyna możliwość. 
Wójt Gminy poprosił jeszcze raz o wybaczenie, że nie było to omawiane  na komisjach, ale 
dowiedzieliśmy się  za pięć dwunasta. Na ostatniej komisji ten temat był przedstawiony. Jest to 
rewelacyjne, jedyne rozwiązanie. Ja nie wyobrażam sobie, jako osoba prowadząca Urząd Gminy,  
żebyśmy utracili centrum Zblewa, plac 700-lecia. Proszę mi uwierzyć, będzie schemat taki, z racji  
zaszłości historycznych bo tyle lat już ta sprawa się toczy, będzie  ogrodzenie tego placu, tam jest 
targowisko, tam spotyka się młodzieży, tam tak naprawdę wszystko się toczy i rozwija. W planie 
zagospodarowania przestrzennego ma tam być parking. Podmiot który przystąpi, to nie widzę 
najmniejszego problemu. Myślę, że tu  kwestie porozumienia to  jest  jak najlepsze rozwiązanie. Jest 
jeszcze kwesta, że będziemy mieli na inwestycje, nie musimy płacić nic i jeszcze będziemy mieli na 
inwestycje, bo załóżmy że dostaniemy 300.000zł. To jest niesamowity pomysł, który się tutaj narodził i 
myślę, że warto w   niego wejść.   
Radny p.J.Czubek poinformował, że był wnioskodawcą, aby nie płacić tych 300.000zł i aby starać się 
jakoś z tego wybrnąć. Chcę podziękować, bo   Pan mecenas chociaż  jakąś szansę tutaj poszukał, 
żeby z tego wybrnąć, bo nawet te 300.000zł, które mieliśmy zapłacić i już prawie doszło do tej ugody, 
to i tak było  dużo, gdyż ja uważałem zawsze, że państwo Miętcy już za to dostali pieniądze. Do tego 
dochodzi jeszcze p.Sikora, która tutaj negocjuje, najpierw się zgadza, później podwyższa cenę do 
500.000zł.  Ja się cieszę, że  jest chociaż  coś  i jest jakaś szansa, żeby z tego wybrnąć. 
Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy NSA jak będzie procedował 4 maja, czy w momencie  jeżeli 
sprzedaż by nastąpiła przed dniem 4 maja, to jego posiedzenie stanie się bezprzedmiotowe? 
Adwokat  Adam Gautier odpowiedział, że dokładnie tak, tak jak odczytałem taka sama sytuacja  miała 
miejsce, toczyło się postępowanie dotyczące zwrotu nieruchomości, w  między czasie Skarb Państwa 
lub jednostka samorządu terytorialnego utraciła prawo własności, a w konsekwencji  postępowanie 
stało się bezprzedmiotowe. Dokładnie tak, w konsekwencji plan jest taki, że jeżeli uda się sprzedać tę  
nieruchomość, to nie pozostanie mi nic innego jak złożyć przed NSA wniosek o umorzenie 
postępowania z uwagi na jego bezprzedmiotowość,  albowiem gmina utraciła własność, w 
konsekwencji nie ma już o czym orzekać.   
Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy nie ma niebezpieczeństwa, że wnioskodawcy, czy 
Wojewódzki Sąd Administracyjny, który przyznał to prawo odzyskania, czy nie będą na podstawie tego 
rościć do gminy Zblewo regresu o odszkodowanie tej kwoty nie wiadomo jakiej. Czy przypadkiem nie 
będzie to kwota wyższa niż  za sprzedaż tej nieruchomości? 
Adwokat  Adam Gautier odpowiedział, że tak jak wspominał wcześniej,  prawo nabycia tej 
nieruchomości będzie przysługiwało za kwotę 36.000zł. W konsekwencji jeżeli  przyzna im się prawa 
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własności to jest to jedyny składnik, który realnie mogliby dostać. Chodzi o to,  że 36.000zł stanowi  
ekwiwalent za nieruchomość. W konsekwencji nie ma tej nieruchomości i tracą obowiązek zapłaty 
kwoty 36.000zł. Gdyby to było nieodpłatnie przekazane to rzeczywiście powstałaby  szkoda, ale tej 
szkody nie ma, albowiem po tej stronie  odpada obowiązek płacenia tych 36.000zł. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jeżeli  zostanie w wyniku przetargu wyłoniony nabywca, 
zapłaci nawet dużo większą kwotę  niż tą którą z p.Miętkich i Sikora wynegocjowaliśmy i teraz on ze 
swoją nieruchomością może uczynić to, co uważa.  
Adwokat  Adam Gautier wyjaśnił, że prawda też  jest taka, że z tak zwanym nabywcą gmina   ma 
większe możliwości negocjowania porozumienia, natomiast gdyby się okazało że nie udało się w ten 
sposób, korzyści są takie, że zamiast 36 tyś. zł dostajemy cenę rynkową.  W najgorszym wypadku 
będzie większy wpływ do budżetu, natomiast wystarczy się ugodzić z nowym właścicielem, zawrzeć 
porozumienie na mocy którego gmina będzie  dzierżawiła daną nieruchomość i dalej prowadzić 
targowisko.   
Przewodniczący Rady Gminy zauważył,  że przymusić do takiej dzierżawy nie można.  
Adwokat  Adam Gautier dodał, że tam jest funkcja dosyć ograniczona i tam też  nie ma pełnej 
swobody działania. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że przy zmianie planu można zmienić przeznaczenie 
użytkowania tego terenu. 
Wójt Gminy poinformował, że tak i tak stracimy ten teren, a w takim pesymistycznym wariancie 
zyskamy pieniążki, a tak będziemy płacić.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ostrzeżenia nie ma w księdze wieczystej? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że nie ma w księdze wieczystej.  
p.T.Boszka poinformował, że w tym momencie   dla 250-300 tys. może większą kwotę,  robimy jakiś 
konflikt w gminie. Przecież  jeżeli  nawet państwo Miętcy przejmą ten plac za 36.000zł to będą tam 
musieli prowadzić parking, będą musieli prowadzić działalność. Tam jest w miejscowym planie funkcja 
parkingu więc oni też będą płacić ten podatek. Pytanie, ile jest tam dochodu rocznie z tego 
utwardzonego placu wpływa do gminy bez żadnej kłótni. Po co sobie robić konflikt na własnym terenie, 
a możemy wylać dziecko z kąpielą.  Kupi to przykładowo jakiś deweloper z Warszawy, zapłaci 2-3 mln 
i stracimy mimo wszystko ten plac. O takiej działce informacja w tej chwili  obiegnie  lotem błyskawicy. 
Jeżeli zależy nam na pieniądzach, bo jeśli zależy  gminie na pieniądzach to jest to oczywiście 
pozytywne, ale jeżeli zależy nam na tym placu to chyba warto się dwa razy zastanowić.  
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że pan mecenas Paweł Zieliński  prawie rok temu mówił o 
takiej sytuacji, że nawet jak Miętkim oddamy ten plac i zanim dostaniemy te 36.000zł to możemy w 
drodze postępowania cywilnego wystąpić do nich o zwrot nakładów,  które gmina poniosła na plac 
700-lecia. 
Adwokat  Adam Gautier wyjaśnił, że to jest w tym zakresie, w którym to  nie obejmuje rozstrzygnięcia 
sądu. Wojewódzki Sąd wypowiadał się też na temat nakładów  i część z nich została uwzględniona  w 
tej kwocie 36.000zł, co do części tak, co do kostki jak najbardziej.   Państwo Miętcy mogą również 
stwierdzić, że sobie weźcie tę kostkę. 
Wójt Gminy poinformował, że to będzie katastrofa, bo jest w planie zagospodarowania przestrzennego 
parking i można go ogrodzić. Będzie wściekłość, bo tyle lat  się sprawa toczy i nie będzie sentymentu.  
Ja bym zaryzykował i poszedł w tym kierunku. Jest oczywiście zagrożenie i zawsze można się w razie 
czego  wycofać.  
Adwokat  Adam Gautier  wtrącił, że mamy 300.000zł 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że nie wiemy czy 300.000zł, może uzyskamy milion złotych, a 
może 70.000zł, Jeżeli będzie zmiana w planie pod coś co przynosi przychody konkretne, czyli 
budownictwo.   
Adwokat  Adam Gautier  wyjaśnił, że inwertor musiałby uzyskać zmianę do planu, ale w najgorszym 
przypadku gmina dostanie więcej  pieniędzy niż te 36.000zł.  To  jest na gorszy scenariusz.  Natomiast 
doświadczenie ostatnich kilkunastu lat okazuje, że nie jesteśmy w stanie  się ugodzić ze względu na 
osobę pełnomocnika, która stara się jak największe roszczenia dla nich uzyskać. Jak się już z panami 
Miętkimi dogadujemy to potem pani Sikora zgłasza dalsze roszczenia.  Doświadczenie pokazuje, że z 
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nimi do porozumienia nie dojdziemy, a z nowym podmiotem przynajmniej jest szansa, a najgorszym 
wypadku do budżetu  gminy wpłynie więcej pieniędzy, niżby wpłynęło po oddaniu placu.   
p.T.Boszka stwierdził, że cały ten problem polega na tym, że tam po naczelniku  p.Damaszku nie 
została wybudowana przychodnia. Czy  nie będzie prościej postawić tam punkt medyczny? 
Adwokat  Adam Gautier wyjaśnił, że na to jest już za późno. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, ile takich przypadków znanych jest w skali Polski? 
Adwokat  Adam Gautier odpowiedział, że to nie są przypadki częste i się cieszy, że jest chociaż jedno 
orzeczenie, które było dokładnie w takim samym stanie prawnym, bo to nie są sytuacje częste.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy jak Wójt zawrze akt notarialny na sprzedaż tej 
nieruchomości,  to czy my się nie narazimy na taką nienawiść tych, którzy roszczą sobie w tej chwili 
prawo do tego placu, że  ściągną nam tu różne media?  
Adwokat  Adam Gautier odpowiedział, że takie ryzyko jest zawsze, ale jest to jeszcze mienie 
komunalne  i w konsekwencji powinniśmy   bardziej dbać o interesy gminy. 
Radny p.K. Surówka zapytał, a  jak my się czujemy, jak nas traktują ci państwo Miętcy, pani Sikora? 
Wyciągamy rękę, podajemy rękę, a Oni plują. To nie może być tak. Moje zdanie jest takie, żeby to 
sprzedać rzeczywiście, żeby uzyskać jakiekolwiek pieniądze za to. Uważam, że to jest najbardziej 
trafna decyzja podjęta 
Wójt Gminy powiedział, że  moje zaangażowanie było olbrzymie, ja  tych chłopaków, państwa Miętkich 
znam doskonale. Państwo pamiętacie ten scenariusz, było już podpisywane porozumienie i proszę 
zobaczyć jak to się zakończyło. Ja zrobiłem podchody raz, dwa, trzy razy i zrobiłem wszystko co było 
możliwe. Nie możemy sobie pozwolić na odebranie tego placu 700-lecia. Uważam, że to jest 
nieuczciwe, bo za tę kwotę 300.000zł powinniśmy się dogadać, a  i tak było wielkie larum, że te 
300.000zł było zaproponowane. Wszystko co było możliwe zrobiliśmy. 
p.R.Gollus poinformowała, że nie wie jaka jest wartość rynkowa na dzisiaj. Myśmy policzyli, że w 
granicach 100zł za m2  będzie warte, natomiast jest już zlecona  wycena tego, bo też jesteśmy 
ciekawi jaka jest wartość wolnorynkowa i w poniedziałek będziemy mieli wycenę rzeczoznawcy. 
Radny p.K. Surówka zapytał, kto wycenia? 
p.R.Gollus odpowiedziała, że mamy wybraną firmę  p.Kalkowskiej  z  Bobowa.  
Radny p.R.Skrzypczak zgłosił wniosek o ogłoszenie  przerwy w obradach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy  o godz. 17.25 ogłosił przerwę w obradach. Przerwa trwała do  godz. 
18.00. 
 
Po  wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIX/135/16 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w formie przetargu 
nieograniczonego w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.29 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
Odpowiedzi zostały udzielone zaraz po ich zgłoszeniu. 
 
Ad.30 
Wolne wnioski i zakończenie.  
Radna p.W.Mindykowska poprosiła o uporządkowanie terenu od ul. Kościerskiej w stronę dworca PKP 
i postawienie tam koszy na śmieci, bo  kierowcy tam stoją i wyrzucają śmieci. Dodała, że za torami 
jest taka zatoczka i tam też należałoby postawić kosz i posprzątać teren, bo też  tam są  wysypywane 
śmieci.   
Radny p.J. Czubek poinformował, że za torami to jest teren Nadleśnictwa i dodał, że ten mankament 
nie jest tylko w  tym miejscu.  Ten mankament jest wszędzie, są śmieci na parkingach. Ja zwrócę 
uwagę panu Nadleśniczemu, chociaż na pewno Lasy też sprzątają  w tym miejscu. 
Radna p.S. Cherek poinformowała, że w świetlicy wiejskiej w Semlinie przy  suficie pojawiły się 
wyraźne pęknięcia i może byłoby właściwym, aby to sprawdzić i stwierdzić co można z tym zrobić.  
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p.R.Wachowiak poinformował, że jutro przyjedzie i to zobaczy. 
Radny p.M.Miksza zapytał jakie są  szanse, żeby w Pałubinku powstał plac zabaw, o którym już 
wcześniej była mowa?  Tam dla dzieci nie ma nic, a jest  tam działka gminna. 
Wójt Gminy odpowiedział, że będzie realizowany projekt. 
p.W.Kulas przekazał słowa uznania dla KGW Bytonia  za udział w turnieju w Jabłowie, dla  
organizatorów tego turnieju  i Pana Wójta.  Podziękował  panu Wójtowi za zamontowanie lampy. 
Poprosił również o utwardzenie drogi z osiedla kleszczewskiego w kierunku Jaroszew o długości 
300m oraz o rozważenie nadania nazw ulicom w Kleszczewie, bo częściowo to zostało zrobione. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że zwraca się do mieszkańców odnośnie priorytetów, co w trybie pilnym należy 
zrealizować w danym  sołectwie. Siłą przewodnią jest większość mieszkańców. Inicjatywy 
indywidualne jak najbardziej, wnioski można składać, ale   priorytety w Kleszczewie są określone: 
droga Kleszczewo – Jezierce, remiza, chodnik Semlin – Kleszczewo. Te priorytety są przyjęte i ja nie 
mogę wrzucać w trybie pilnym do realizacji wszystkiego, a zresztą Rada też się na to nie zgodzi.  Jak 
najbardziej w konsultacji z radą sołecką  to przyjmiemy i będziemy realizować, jeżeli będzie   akces 
mieszkańców.  
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał,  że na ostatnim zebraniu wiejskim w Kleszczewie 
mieszkańcy żadnych nazw ulic nie chcieli.  
p.Cz.Pietruszyński zapytał, kiedy będzie dokończony chodnik między  Zblewem, a Pinczynem?  
Poprosił aby kogoś dać, żebyśmy tu wszyscy sobie tak  przywtórzyli i pokazać, gdzie co jest  do 
roboty.  Poinformował, że na ulicy gdzie mieszka są same dziury  i tam nie można jechać, długo to się 
robi i ludzie narzekają.  Poprosił również o wykonanie oświetlenia na tej ulicy.  
Przewodniczący Rady Gminy   wyjaśnił p.Cz.Pietruszyńskiemu, że to wszystko jest przyjęte i  że 
będąc na  sesji słyszał, że najpierw wykupujemy grunty pod dalszą część tego chodnika.  
p.Cz.Pietruszyński stwierdził, że grunty się wykupuje już 5 lat i się dalej nic nie robi. Dodał, że rowy są 
zarośnięte trawą i należałoby również sprawdzić hydranty, bo nic nie robicie z hydrantami. 
Pan Sekretarz zaprosił p.Cz.Pietruszyńskiego do Urzędu i dodał, że  po ostatniej Pana wizycie w 
Urzędzie poszedłem do p.Sylwi Podwojskiej i zapytałem o te hydranty i   dysponujemy  protokołami z 
kontroli. Jak Pan będzie w Urzędzie to zapraszam i te protokoły Panu pokażemy, bo my musimy się 
też trzymać procedur. Jeżeli   są hydranty to one są kontrolowane  przez straż. Jeżeli  nie ma do nich 
uwag, to nie możemy mówić że one są niesprawne.   
p.B.Sarnowski poprosił  o nawiezienie przyczepy tłucznia na drogę Mały Bukowiec – Łążek, bo w 
miejscu gdzie był robiony przepust siadła ziemia.  Zapytał jeszcze o zgłoszony wniosek w sprawie 
wybudowania przystani dla  dwóch kajaków przy obelisku upamiętniającym Jana Pawła II  w Paździe? 
Radny p.J.Czubek poinformował, że jest tam przystanek po drugiej stronie i każdy z kajakarzy kto 
będzie chciał, to  nie ma problemu żeby tam przejść te 50m. Natomiast jeżeli zrobimy sobie 
przystanek po tej stronie to będzie to wyglądało tak samo, jak wygląda przy tamtym przystanku. Nie 
wiem, czy pan sołtys były wie, ile tam było śmieci i non stop jest.     
Wójt Gminy podziękował pracownikom Urzędu, Panu Sekretarzowi, Pani Skarbnik, księgowości, Panu 
mecenasowi za odzyskany podatek vat.  Odzyskaliśmy kwotę 2.104.847 zł. Dla nas po oddaniu do 
Urzędu Marszałkowskiego otrzymujemy 757.000zł, ale to jeszcze nie jest całość.  Tak naprawdę firma 
bierze za to 20-30% i dlatego należą się pracownikom gromkie brawa.  Wójt Gminy poinformował 
również, że w ramach inwestycji „ Kompleksowe uporządkowanie gospodarki ściekowej” została 
zwiększona kwota dofinansowania o 856.000zł,  bo z 55% na 75%, dzięki  staraniom również 
pracowników Urzędu. Kwota, która będzie wyasygnowana  na inwestycje, to 856.000zł do podziału. 
Będzie specjalna sesja, na której zostanie podzielona.  
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 18.20, Przewodniczący  Rady Gminy zamknął XIX Sesję 
Rady Gminy Zblewo. 
Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona: „ XIX sesja – 17.03.2016r.” 
 
Protokółowała 
A.Zalewska                                                                 Przewodniczący Rady Gminy  
 
                                                                                        Leszek Burczyk  
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